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Protokół nr 5/2019 
posiedzenia Komisji 
Budżetu i Finansów 
z dnia 20 marca 2019 r.  
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, p. Marek Chyl stwierdzając quorum 

otworzył posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego, witając Członków Komisji oraz przybyłych gości. 

 
          Załącznik nr 1, 2 

 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

 
Przewodniczący Komisji poinformował, iż Członkowie Komisji otrzymali porządek 

posiedzenia. Zapytał, czy są uwagi do otrzymanego porządku posiedzenia. Uwag nie 
zgłoszono. 

Za przyjęciem porządku posiedzenia głosowało 6 radnych. Innych głosów nie było.  
 
Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad kształtował się następująco: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 
3. Informacja nt. bieżącej działalności oraz sytuacji finansowej poniższych 
jednostek budżetowych: 
 Szkoła Policealna im. prof. Zbigniewa Religi w Olsztynie – referuje:  

Dyrektor Jolanta Kłoczewska; 
 Szkoła Policealna im. Jadwigi Romanowskiej w Elblągu – referuje:  

Dyrektor Bożena Konkol; 
 Szkoła Policealna w Ełku – referuje: Dyrektor Roman Wyrwas; 
 Zespół Szkół z Ukraińskim Językiem Nauczania w Górowie Iławeckim – 

referuje: Dyrektor Maria Olga Sycz. 
4. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych w tym: 

a. projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonego przez Zarząd 
Województwa Warmińsko- Mazurskiego sprawozdania z gospodarowania 
mieniem Województwa Warmińsko-Mazurskiego za rok 2018, 

b. projektu uchwały w sprawie wysokości i warunków udzielenia bonifikaty 
jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów 
zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów, 

c. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom 
samorządu terytorialnego w formie dotacji celowej na dofinansowanie 
przedsięwzięć międzynarodowych w ramach konkursu "WM DLA WM. 
WSPARCIE WSPÓŁPRACY MIĘDZYNARODOWEJ JST  
W WOJEWÓDZTWIE WARMIŃSKO-MAZURSKIM W 2019 ROKU", 

d. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Miejskiej Górowo Iławeckie na dofinansowanie w zakresie promocji Miasta 
Górowo Iławeckie podczas Festiwalu Miast Cittaslow, 

e. projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miejskiej Ostróda pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań  
w zakresie kultury realizowanych przez Gminę Miejską Ostróda, 
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f. projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Węgorzewo pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań 
 w zakresie kultury realizowanych przez Węgorzewskie Centrum Kultury  
w Węgorzewie, 

g. projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Piskiemu pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań 
Muzeum Konstantego Ildefonsa Gałczyńskiego w Praniu wraz z oddziałem 
- Muzeum Michała Kajki w Ogródku, 

h. projektu uchwały w sprawie udzielenia Związkowi Gmin Warmińsko-
Mazurskich pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 
dofinansowanie w 2019 r. działań w zakresie kultury, 

i. projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie-Miastu Elbląg pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań  
w zakresie kultury realizowanych przez miejskie instytucje kultury, 

j. projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Iława pomocy finansowej  
w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań w zakresie 
kultury realizowanych przez Gminny Ośrodek Kultury w Lasecznie, 

k. projektu uchwały w sprawie udzielenia Miastu Lidzbark Warmiński 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. 
działań w zakresie kultury realizowanych przez Lidzbarski Dom Kultury, 

l. projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Olsztyn pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań w zakresie 
kultury realizowanych przez Olsztyński Teatr Lalek, 

m. projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie-Miastu Ełk pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań  
w zakresie kultury realizowanych przez Ełckie Centrum Kultury, 

n. projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Orzysz pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań w zakresie 
kultury realizowanych przez Muzeum Wojska, Wojskowości i Ziemi 
Orzyskiej w Orzyszu, 

o. projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-2039,  

p. projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2019 rok. 

5. Przyjęcie protokołu nr 3/2019 z 13 lutego 2019 r. r. oraz protokołu nr 4/2019  
z 18 lutego 2019 r. 

6. Sprawy różne. 
7. Zakończenie posiedzenia. 

 
3. Informacja nt. bieżącej działalności oraz sytuacji finansowej poniższych jednostek 

budżetowych: 
 

Dyrektor Szkoły Policealnej im. prof. Zbigniewa Religi w Olsztynie, p. Jolanta 
Kłoczewska korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawiła historię powstania Szkoły, 
pracowników oraz liczbę absolwentów na przestrzeni lat. Zapoznała radnych z ofertą 
kształcenia i podkreśliła bogatą bazę dydaktyczną, która każdego roku jest udoskonalana.   
Następnie omówiła budżet Szkoły i poinformowała o projektach unijnych realizowanych  
w placówce oraz zwróciła uwagę na dużą liczbę partnerów współpracujących ze Szkołą. 

 
Załącznik nr 3 
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Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl podziękował za przedstawienie informacji  
i poprosił o zabranie głosu p. Bożenę Konkol Dyrektor Szkoły Policealnej im. Jadwigi 
Romanowskiej w Elblągu.  

 
 

 
Dyrektor Szkoły Policealnej im. Jadwigi Romanowskiej w Elblągu, p. Bożena 

Konkol omówiła historię budynku Szkoły oraz przedstawiła kadrę pedagogiczną i kierunki 
kształcenia. Następnie poinformowała o liczbie uczniów i podkreśliła wysoką zdawalność 
egzaminów w placówce. W trakcie prezentacji zwróciła uwagę na szeroką działalność 
środowiskową szkoły oraz przedstawiła realizowane projekty w Placówce. Zapoznała radnych  
z problemami Szkoły związanymi z działalnością i sytuacją finansową. Dodała, że obecnie 
ogromnym problemem zagrażającym funkcjonowaniu Szkoły  jest przejęcie drugiej połowy 
budynku przez Zarząd Budynków Komunalnych. Wyjaśniła, że budynek jest własnością 
Gminy Miasta Elbląg, natomiast  do Szkoły należy druga połowa budynku.  

Załącznik nr 4 
 
Przewodniczący Komisji zapytał, na jaki cel ma zostać wykorzystany budynek przejęty 

przez Zarząd Budynków Komunalnych. 
 
Dyrektor Szkoły Policealnej im. Jadwigi Romanowskiej w Elblągu, p. Bożena 

Konkol wyjaśniła, że  początkowo planowano zrobić mieszkania społeczne, ale wycofano się 
z tego pomysłu i obecnie nie ma żadnych planów. Dodała, że prowadzone są rozmowy w celu 
przejęcia tego budynku przez Samorząd Województwa.  

 
Radny Dariusz Rudnik zapytał, w jakim stanie jest budynek i jaka jest jego 

powierzchnia. 
 
Dyrektor Szkoły Policealnej im. Jadwigi Romanowskiej w Elblągu, p. Bożena 

Konkol w nawiązaniu do powyższego pytania  wyjaśniła, że do 1 września 2018 r. w tym 
budynku było  Liceum. Dodała, że budynek ten na pewno wymaga prac remontowych, ale jest 
w dobrym stanie technicznym. Następnie odniosła się do powierzchni budynku i powiedziała, 
że jest to bliźniaczy budynek, więc powierzchnia użytkowa będzie podobna i wynosi około 
2507 m². Następnie zwróciła uwagę na pojawiające się problemy związane z przejęciem drugiej 
połowy budynku, które mają związek m.in. z możliwością odłączenia instalacji 
doprowadzającej do placówki wodę.  
 

Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl podziękował za przedstawienie prezentacji  
i zasygnalizowanie problemów. Dodał, że prezentacje na temat danych szkół są przydatne dla 
Członków Komisji. Podkreślił, że dzięki takim prezentacjom radni mają możliwość zapoznania 
się z bieżącą sytuacją jednostek Samorządu Województwa i poprosił o przedstawienie kolejnej 
prezentacji.    
 

Dyrektor Szkoły Policealnej w Ełku, p. Roman Wyrwas korzystając z prezentacji 
multimedialnej przedstawił informacje na temat liczby uczniów, słuchaczy oraz pracowników 
Szkoły.  Zapoznał radnych z zapleczem dydaktycznym i lokalowym placówki. Podkreślił 
współpracę Szkoły z wieloma organizacjami i przedstawił perspektywy funkcjonowania 
Szkoły. Następnie omówił jak kształtuje się budżet Szkoły i problemy z nim związane.   

 
Załącznik nr 5 
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Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl podziękował za przedstawienie informacji  

i poprosił o prezentację  p. Marię Olgę Sycz Dyrektor Zespołu Szkół z Ukraińskim Językiem 
Nauczania w Górowie Iławeckim.  

 
 
Dyrektor Zespołu Szkół z Ukraińskim Językiem Nauczania w Górowie Iławeckim, 

p. Maria Olga Sycz zaprezentowała doskonale wyposażoną placówkę edukacyjną i omówiła  
typy szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół. Podkreśliła wysoką zdawalność egzaminów 
w placówce, a następnie zapoznała radnych z reformą oświaty, która spowodowała powstanie 
dodatkowych klas. Nadmieniła, że realizowany jest szereg szkoleń dla uczniów oraz kadry 
pedagogicznej. Poza tym zwróciła uwagę na szeroką współpracę Szkoły z różnymi 
podmiotami. Kolejno omówiła radnym jak kształtuje się budżet Szkoły, zatrudnienie oraz 
przedstawiła zestawienie subwencji i wydatków. Omówiła również zrealizowane inwestycje, 
projekty w szkole oraz  poinformowała o planach inwestycyjnych placówki.  

 
Załącznik nr 6 

 
Przewodniczący Komisji podziękował Dyrektorom Szkół za przygotowane prezentacje. 
 
Dyrektor Szkoły Policealnej im. prof. Zbigniewa Religi w Olsztynie, p. Jolanta 

Kłoczewska w imieniu obecnych Dyrektorów Szkół podziękowała Dyrektorowi Departamentu 
Kultury i Edukacji, p. Zdzisławowi Fadrowskiemu za wsparcie i pomoc przy prowadzeniu 
placówek. Dodała, że liczą na dalszą współpracę. 

 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski zwrócił uwagę 

na to, że odchodzą dość istotne kierunki kształcenia, które mają istotny wpływ na służbę 
zdrowia, a mianowicie pielęgniarki i położne, ratownik medyczny. Poruszył kwestię subwencji 
oświatowej i rzeczywistych wydatków szkół. Zwrócił uwagę na deficyt w finansowaniu  
zajęć pozaszkolnych w ramach subwencji i podkreślił m.in., że Szkoły pomimo spadku liczby 
uczniów doskonale sobie radzą.   

 
Dyrektor Szkoły Policealnej im. prof. Zbigniewa Religi w Olsztynie, p. Jolanta 

Kłoczewska podziękowała za zaproszenie na posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Radny Grzegorz Kierozalski powiedział m.in., że z uwagi na to, że organem 

prowadzącym szkoły jest Zarząd Województwa, to w zupełności wystarczyłoby, gdyby 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji przedstawił sytuację każdej ze Szkół.  

 
Przewodniczący Komisji poinformował, że przygotowane prezentacje miały na celu 

przedstawienie funkcjonowania Szkół oraz ich problemów.  Dodał, że zapoznanie radnych  
z sytuacją poszczególnych jednostek ułatwi podejmowanie decyzji przy rozpatrywaniu 
projektów uchwał dotyczących np.  Szkół. Następnie przeszedł do realizacji kolejnych punktów 
posiedzenia i poprosił o zabranie głosu Zastępcę Dyrektora Departamentu Infrastruktury 
 i Geodezji, p. Tadeusza Henniga. 
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4. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych.  
 

a. projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonego przez Zarząd 
Województwa Warmińsko- Mazurskiego sprawozdania z gospodarowania 
mieniem Województwa Warmińsko-Mazurskiego za rok 2018 

 
Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury i Geodezji, p. Tadeusz Hennig 

przedstawił uzasadnienie  do projektu uchwały i wyjaśnił, że zgodnie z przepisami  Zarząd 
Województwa zobowiązany jest do przedstawienia Sejmikowi Województwa Warmińsko-
Mazurskiego sprawozdania za rok ubiegły w terminie do dnia 31 marca każdego roku. 
Poinformował, że sprawozdanie jest obszerne  i przedstawił najistotniejsze informacje mówiące 
o tym, że województwo posiada 4880 hektarów z czego 4236 hektarów są to to grunty zajęte 
pod drogi wojewódzkie. Dodał, że województwo przekazało w wieczyste użytkowanie 137,5 
ha dla własnych jednostek. Nadmienił, że województwo posiada akcje i udziały w sześciu 
spółkach kapitałowych. Następnie przedstawił jak ukształtowały się wydatki z tytułu podatków, 
ubezpieczeń, dochód z tytułu wieczystego użytkowania, najmu i sprzedaży.  Poinformował, że 
szczegółowe dane zawarte są w sprawozdaniu.  

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 5 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 
 
 

b. projekt uchwały w sprawie wysokości i warunków udzielenia bonifikaty 
jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów 
zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów 

 
Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury i Geodezji, p. Tadeusz Hennig 

wyjaśnił, że w ubiegłym roku weszła ustawa na mocy której wszystkie grunty zabudowane na 
cele mieszkaniowe z dniem 1 stycznia 2019 stały się własnością dotychczasowych wieczystych 
użytkowników. Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o majątek województwa, to dotyczy to jednej 
nieruchomości położonej w Ostródzie. Następnie omówił wysokość i warunki udzielenia 
jednorazowej bonifikaty i podkreślił, że  zaproponowane stawki bonifikaty są takie same jak 
zapisane w ustawie dla gruntów Skarbu Państwa	 czyli 60 %  w przypadku, gdy opłata 
jednorazowa zostanie wniesiona w roku, w którym nastąpiło przekształcenie, i odpowiednio  
50 % w drugim roku, 40 %  w trzecim roku , 30 % w czwartym, 20 % w piątym i 10 %   
w szóstym roku po przekształceniu. Zwrócił uwagę, że warunkiem jest to, że wnioskodawca 
nie może zalegać z opłatami za wieczyste użytkowanie.  

 
Radny  Grzegorz Kierozalski zaproponował, żeby zrobić bonifikatę w wysokości 95 %, 

jeżeli chodzi wyłącznie o jeden budynek.   
 
Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury i Geodezji, p. Tadeusz Hennig 

wyjaśnił, że z przeprowadzonych analiz wynika, że kwota z tytułu opłaty  jednorazowej za 
przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe 
w prawo własności tych gruntów w przypadku tych mieszkań byłaby w granicach 1000 zł przy 
opłacie jednorazowej, a przy pełnej bonifikacie w granicach 400 zł. Zdaniem Dyrektora przy 
zastosowaniu propozycji radnego byłyby to symboliczne kwoty. Następnie wyjaśnił, że 
województwo będzie ponosiło opłaty z tytułu wpisu w księgach wieczystych dla każdego 
lokalu. 
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Wicemarszałek Województwa, p. Marcin Kuchciński  zwrócił uwagę, że kwoty po 
bonifikacie przedstawione przez Dyrektora są symboliczne i zgodne z ustawą. Zaproponował, 
żeby zastosować propozycje przedstawione w projekcie uchwały.   

 
Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. 

projekt uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 5 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 
 

c. projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom 
samorządu terytorialnego w formie dotacji celowej na dofinansowanie 
przedsięwzięć międzynarodowych w ramach konkursu "WM DLA WM. 
WSPARCIE WSPÓŁPRACY MIĘDZYNARODOWEJ JST  
W WOJEWÓDZTWIE WARMIŃSKO-MAZURSKIM W 2019 ROKU" 

 
Dyrektor Departamentu Współpracy Międzynarodowej, p. Łukasz Bielewski 

omówił projekt uchwały i wyjaśnił, że jest to program prowadzony przez Samorząd 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego skierowany do lokalnych samorządów z terenu 
regionu i jest wdrażany po raz drugi, a jego koszt wynosi 60 tys. zł.  Dodał, że w ramach 
programu wnioski mogą składać jednostki samorządu terytorialnego,  gminy, powiaty, ale 
również podlegle im instytucje, czyli szkoły, domy kultury. Następnie poinformował, że  na 
początku roku wpłynęło 29  ofert, a 27 spełniało wymogi formalne. Nadmienił, że zespół 
oceniający zarekomendował przyznanie środków finansowych na wsparcie realizacji 15 
przedsięwzięć, które otrzymały największą liczbę punktów i dotyczyły m.in.  współpracy  
z partnerami z Litwy, Obwodu Kaliningradzkiego, Niemiec, czy też z Francji.  

 
 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 5 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 
 

d. projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej 
Górowo Iławeckie na dofinansowanie w zakresie promocji Miasta Górowo 
Iławeckie podczas Festiwalu Miast Cittaslow 

 

Kierownik Biura ds. Cittaslow, p. Marcin Galibarczyk  wyjaśnił, że zgodnie z zasadą 
sieci Cittaslow o lokalizacji festiwalu Cittaslow decydują miasta podczas głosowania na 
posiedzeniu. Dodał, że wybrany gospodarz, czyli  w obecnym roku Górowo Iławeckie ponosi 
największą część kosztów organizacji. Wyjaśnił, że jest to cykliczna impreza o charakterze 
jarmarku, podczas którego wszystkie miasta mają możliwość przedstawienia swojego dorobku. 
Nadmienił, że przedstawiane są m.in. lokalne muzea, czy też lokalni rzemieślnicy i producenci. 
Dodał, że ma również miejsce część koncertowa, która  skierowana jest do mieszkańców 
powiatu i  w tym przypadku dotyczy to powiatu bartoszyckiego. Nadmienił, że przewidziana 
kwota dotacji wynosi  55 tys. zł i stanowi około 30% dofinansowania, a pozostałą część 
pokrywa miasto.   

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 5 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
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e. projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miejskiej Ostróda pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań  
w zakresie kultury realizowanych przez Gminę Miejską Ostróda 

 
Przewodniczący Komisji poprosił Dyrektora Departamentu Kultury i Edukacji,  

p. Zdzisława Fadrowskiego o omówienie projektów uchwał dotyczących  udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań w zakresie kultury 
realizowanych przez zaproponowane przez Zarząd jednostki.  
 

Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski poinformował, 
że pomoc finansowa zostanie przeznaczona dla 7 samorządów gminnych, dwóch powiatów  
i dla Związku Gmin. Podkreślił, że środki na ten cel zabezpieczone są w budżecie. Wyjaśnił, 
że wsparcie finansowane przeznaczone jest m.in. na współorganizację wydarzeń kulturalnych, 
działań wykonywanych poprzez samorządy, czy też ośrodki gminne kultury. Kolejno 
przestawił na co konkretnie ma zostać przeznaczona pomoc finansowa ze strony Samorządu 
Województwa: 

 
 Gmina Ostróda:  organizacja Strefy Rodzinnej na Ostróda Reggae Festiwal. 

Proponowana kwota wsparcia: 10 tys. zł; 
 Gmina Węgorzewo: wsparcie organizacji XXIV Międzynarodowego Festiwalu 

Dziecięcych i Młodzieżowych Zespołów Mniejszości Narodowych w kwocie 15 tys. zł, 
 Powiat Piski: Muzeum Konstantego Ildefonsa Gałczyńskiego w Praniu wraz z 

oddziałem – Muzeum Michała Kajki w Ogródku: akcja letnia mająca wymiar 
ogólnopolski,  

 Związek Gmin Warmińsko-Mazurskich: organizacja koncertów muzyki kameralnej. 
Proponowana kwota wsparcia: 70 tys. zł , 

 Gmina-Miasto Elbląg- działania elbląskich instytucji kultury  prowadzonych przez 
samorząd Miasta Elbląg. Proponowana kwota wsparcia:60 tys. zł, 

 Gmina Iława: dofinansowanie w kwocie 8 tys. zł ma zostać przeznaczone na XIV 
edycję Festiwalu „Nad Jeziorakiem”,  

 Miasto Lidzbark Warmiński: kwota 15 tys. zł ma zostać przeznaczona na wsparcie 
organizacji 40. Jubileuszowej edycji Lidzbarskich Wieczorów Humoru i Satyry, 

 Gmina Olsztyn: pierwszy raz pomoc finansowa w kwocie 10 tys. zł ma zostać 
przeznaczona dla Olsztyńskiego Teatru Lalek, który organizuje cykl spektakli poza 
Olsztynem,  

 Gmina-Miasto Ełk: wsparcie finansowe ma zostać przeznaczone na Ełckie Centrum 
Kultury i dotyczy wsparcia działalności Mazurskiego Zespołu Pieśni i Tańca Ełk, 
realizacji warsztatów artystycznych „Ogród wyobraźni” oraz organizacji II edycji 
ełckich spotkań  teatralnych. Kwota proponowanego wsparcia: 50 tys. zł,  

  Gmina Orzysz: pomoc finansową w wysokości 30 tys. zł ma zostać przeznaczona na 
organizację widowiska historycznego przedstawiającego wydarzenia z dziejów Orzysza 
oraz wydanie III tomu publikacji z serii „Krajobraz kulturowy Ziemi Orzyskiej”. 
 

Radna Jolanta  Andruszkiewicz zapytała, czy przyznane środki są zgodne  
z wnioskowanymi. 

 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski odpowiedział, 

że najczęściej są mniejsze aniżeli wnioskowane. Wyjaśnił, że wybierane jest to co jest 
najistotniejsze i co wynika z programu rozwoju kultury.  
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Radna Jolanta Andruszkiewicz zwróciła uwagę na różnice w przyznawanych kwotach 
wsparcia i zapytała z czego to wynika.  
 

Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski powiedział 
m.in., że np. Gmina Iława wnioskowała o 10 tys., a zaproponowano wsparcie w wysokości  
8 tys. zł. Zaznaczył, że w pozostałych przypadkach  kwoty proponowanego wsparcia są zgodne 
z wnioskowanymi.  
 

Radny Grzegorz Kierozalski zapytał, jaka kwota została przeznaczona dla Gminy 
Miejskiej Ostróda.  

 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski odpowiedział, 

że 10 tys. zł. 
 

Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. 
projekt uchwały pod głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

f. projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Węgorzewo pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań 
 w zakresie kultury realizowanych przez Węgorzewskie Centrum Kultury  
w Węgorzewie 

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

g. projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Piskiemu pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań 
Muzeum Konstantego Ildefonsa Gałczyńskiego w Praniu wraz z oddziałem - 
Muzeum Michała Kajki w Ogródku 

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

h. projekt uchwały w sprawie udzielenia Związkowi Gmin Warmińsko-
Mazurskich pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie 
w 2019 r. działań w zakresie kultury 

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

i. projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie-Miastu Elbląg pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań  
w zakresie kultury realizowanych przez miejskie instytucje kultury 
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Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

j. projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Iława pomocy finansowej  
w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań w zakresie 
kultury realizowanych przez Gminny Ośrodek Kultury w Lasecznie 

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

k. projekt uchwały w sprawie udzielenia Miastu Lidzbark Warmiński pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań  
w zakresie kultury realizowanych przez Lidzbarski Dom Kultury 

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

l. projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Olsztyn pomocy finansowej  
w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań w zakresie 
kultury realizowanych przez Olsztyński Teatr Lalek 

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

m. projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie-Miastu Ełk pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań  
w zakresie kultury realizowanych przez Ełckie Centrum Kultury 

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

n. projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Orzysz pomocy finansowej 
 w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2019 r. działań w zakresie 
kultury realizowanych przez Muzeum Wojska, Wojskowości i Ziemi 
Orzyskiej w Orzyszu 
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 
uchwały pod głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
Radny Grzegorz Kierozalski zapytał, czy jest sens przyznawania tak małego wsparcia 
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i zaproponował, aby przyznawane dotacje były wyższe.   
 
Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski powiedział 

m.in., że przyznawane dotacje wynikają z indywidualnych analiz  i jeżeli inicjatywa jest godna 
wsparcia wówczas przekazywane są środki.  
 

o. projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-2039 
 

Zastępca Dyrektora Departamentu Finansów i Skarbu, p. Konstanty Urbański 
poinformował, że ww. projekt uchwały dotyczy aktualizacji niektórych zapisów w związku  
z planowanymi korektami budżetu na 2019 rok ujętymi w projekcie uchwały Sejmiku  
w sprawie zmian w budżecie, zwiększenia limitu wydatków na realizację przedsięwzięcia 
„Ekonomia Społeczna na Warmii i Mazurach” oraz zmiany nazwy przedsięwzięcia 
„Dofinansowanie wojewódzkich i międzywojewódzkich kolejowych przewozów 
pasażerskich” na „Wojewódzkie i międzywojewódzkie kolejowe przewozy pasażerskie”. 

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 
Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 

Radny Dariusz Rudnik zwrócił uwagę na problem z odbieraniem materiałów w wersji 
elektronicznej.  

 
p. projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2019 rok. 
 

Zastępca Dyrektora Departamentu Finansów i Skarbu, p. Konstanty Urbański 
poinformował, że w ramach powyższego projektu uchwały proponuje się dokonanie 
następujących zmian: zwiększa się plan dochodów i plan wydatków w związku ze zwrotem 
środków z tytułu dopłat do biletów ulgowych przez przewoźnika autobusowego, a środki mają 
zostać zwrócone na rachunek Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego. Dodał, że 
zwiększa się plan dochodów i plan wydatków w związku z wprowadzeniem do budżetu 2019 
środków niewykorzystanych w 2018 roku, które mają zostać przeznaczone na projekt 
„Ekonomia Społeczna na Warmii i Mazurach” realizowany przez Regionalny Ośrodek Polityki 
Społecznej.  Nadmienił, że w planie wydatków na wniosek Departamentu Administracji  
i Obsługi Urzędu dokonuje się przesunięć pomiędzy paragrafami z przeznaczeniem na 
zwiększenie dotacji podmiotowej dla Warmińsko-Mazurskiej Filharmonii im. Feliksa 
Nowowiejskiego w Olsztynie na pokrycie kosztów organizacji kosztów koncertu w związku  
z obchodami uroczystości Dnia Kobiet oraz dla Centrum Edukacji i Inicjatyw Kulturalnych  
w Olsztynie na organizację uroczystej XVI gali wieńczącej konkurs o nagrodę Marszałka „Laur 
Najlepszym z Najlepszych”. Następnie wyjaśnił,  że na wniosek m.in. Departamentu Kultury 
i Edukacji przenosi się środki między paragrafami z przeznaczeniem na zabezpieczenie 
środków na wypłatę odpraw emerytalnych, rentowych oraz nagród jubileuszowych  
w wojewódzkich instytucjach kultury. Dodał, że w ramach proponowanych zmian dokonuje się 
m.in. zmiany nazwy załącznika. Wyjaśnił, że z uwagi na to, że dotyczy to wieloletniego 
zadania, zmiany należy dokonać również Wieloletniej Prognozie Finansowej.  
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 
uchwały pod głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 4 Członków Komisji,  
przeciw – 1, wstrzymało się – 2. 



11/12 
 

 
Zastępca Dyrektora Departamentu Finansów i Skarbu, p. Konstanty Urbański 

przedstawił zakres autopoprawek do zmian w budżecie i do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Podkreślił, że zakres autopoprawek będzie omawiany na najbliższym posiedzeniu Zarządu  
i wówczas zostaną skierowane do zaopiniowania przez Komisję.  Następnie przeszedł do 
omawiania zakresu autopoprawek w ramach których zaproponowano m.in. zwiększenie planu 
dochodów i zwiększenie planu wydatków w związku ze zwrotem środków otrzymanych od 
Beneficjentów Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 2014-2020, dodał, że środki te zostaną 
zwrócone do Ministerstwa Inwestycji i Rozowju. Nadmienił, że szereg zmian dotyczy 
zwiększenia planu wydatków oraz planu dochodów, a także zmniejszenia planu  dochodów  
oraz planu wydatków. Zwiększenie planu dochodów i zwiększenie planu wydatków ma 
związek z przekazaniem środków na pokrycie kosztów wynagrodzeń pracowników Biura ds. 
rehabilitacji osób niepełnosprawnych w Regionalnym Ośrodku Polityki Społecznej.  

 
Radny Grzegorz Kierozalski poprosił o wyjaśnienie na, co mają zostać przeznaczone 

środki. 
 
Zastępca Dyrektora Departamentu Finansów i Skarbu, p. Konstanty Urbański 

wyjaśnił, że środki przekazane z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przeznaczone są na pokrycie kosztów wynagrodzeń pracowników Biura 
ds. rehabilitacji osób niepełnosprawnych w Regionalnym Ośrodku Polityki Społecznej. 
Kontynuując poinformował, że szereg zmian dotyczy zwiększenia planu wydatków oraz planu 
dochodów, a także zmniejszenia planu  dochodów  oraz planu wydatków. Dodał, że w planie 
wydatków na wniosek poszczególnych Departamentów, jednostek dokonuje się przeniesień 
środków pomiędzy paragrafami.  W ramach autopoprawki dokonuje się zwiększenia wolnych 
środków z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na opłacenie składek pracownika  
i pracodawcy od wynagrodzeń grudniowych dwóch pracowników Urzędu realizujących projekt 
pn. „Podniesienie standardu bazy technicznej i wyposażenia parków krajobrazowych 
województwa warmińsko-mazurskiego”. Rozdysponowuje się także część rezerwy ogólnej 
 z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji podmiotowej dla Centrum Edukacji i Inicjatyw 
Kulturalnych w Olsztynie. Wyjaśnił, że w załączniku do uchwały pn. „Zadania inwestycyjne 
(roczne i wieloletnie) przewidziane do realizacji w 2019 roku” na wniosek Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Olsztynie dokonuje się korekt w zakresie finansowym dla zadań 
inwestycyjnych takich jak m.in. przebudowa DW 538. 
 

Radny Grzegorz Kierozalski zapytał z czym związane jest  przeniesienie środków na 
drogę 538.  

 
Wicemarszałek Województwa, p. Marcin Kuchciński w nawiązaniu do pytania 

radnego poinformował, że było kilka etapów przebudowy drogi 538 realizowanych przy 
współpracy z innymi samorządami. Nadmienił, że w poprzednich latach z uwagi na zwiększone 
wartości przetargów nie udało się zrealizować wszystkich etapów. Dodał, że postanowiono 
przenieść środki z innych etapów drogi po to, żeby wykonać jeden etap w całości.  

 
Zastępca Dyrektora Departamentu Finansów i Skarbu, p. Konstanty Urbański 

kontynuując swoją wypowiedź dodał, że dokonuje się również zmiany zadania z „Przebudowa 
drogi wojewódzkiej w msc. Żabiny” na „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 538  
w miejscowości Żabiny”. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował, że posiedzenie Komisji w sprawie 
zaopiniowania autopoprawek odbędzie się w dniu sesji Sejmiku o godzinie 10:45. 
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5. Przyjęcie protokołu nr 3/2019 z 13 lutego 2019 r. r. oraz protokołu nr 4/2019 z 18 lutego 
2019 r. 
 

Za przyjęciem protokołu nr 3/2019 z 13 lutego 2019 r. głosowało 7 Członków Komisji,  
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
Za przyjęciem protokołu nr 4/2019 z 18 lutego 2019 r. głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
6. Sprawy różne. 
 

Nie wniesiono. 
 
7. Zakończenie posiedzenia. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl zamknął 
posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów w dniu 20 marca 2019 roku. 
 
 

Przewodniczący Komisji 
    Budżetu i Finansów 
 

 
                    Marek Chyl 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


